
Ministar Milan Parivodi , za „Blic“

Srbija bez viza 2007. godine

Odluka Saveta ministara EU da da mandat Komisiji EU da vodi pregovore o stabilizaciji i
asocijaciji sa SCG predstavlja vrlo jasan politi ki i pravni signal da smo postigli kriti an
stepen reformi. Kada se ugovor o stabilizaciji i pridru ivanju zaklju i, a o ekujemo da e se to
desiti polovinom idu e godine, podne emo zahtev za dobijanje statusa kandidata i nastaviti s
pregovorima. Ja ra unam da Srbija mo e da pristupi EU izme u 2012. i 2014. godine, ka e za
„Blic“ Milan Parivodi , ministar za ekonomske odnose sa inostranstvom u Vladi Srbije.

ta konkretno zna i po etak pregovora sa EU?

- Pristupanje EU je kompleksan proces izmene dr avnog aparata, pobolj anja pravnih normi
celog pravnog sistema i u vr enja dr avnih institucija i ja anja dru tvenih institucija, kako bi
se postigao vi i stepen demokrati nosti, po tovanja ljudskih prava i ve i standard. To zna i da
je jedna vrlo mo na asocijacija razvijenih zemalja spremna da ulo i velike pare i veliki
intelektualni trud, tj. tehni ku pomo  da bi se Srbija unapredila. Uz takvog partnera dobijamo
mogu nost da postanemo razvijeno, bogato i ozbiljno dru tvo i to je ansa koju ne smemo
propusti. Ako na tom putu, ne daj Bo e, ne uspemo, Srbija e ostati jedna mala izolovana
zemlja u kojoj e tajkuni voditi glavnu re  i u kojoj e strani tajkuni kriti svoj prljav novac.

Kada se mo e o ekivati liberalizacija viznog re ima?

- U toku procesa pridru ivanja sigurno emo do i na tzv. belu engen listu. Po proceduri to
treba da se desi kada postanemo kandidati za prijem u EU, verovatno negde po etkom 2007.
Ja stalno apelujem na na e partnere iz EU i SAD da je liberalizacija viznog re ima od
klju nog zna aja za razvoj demokratije u ovoj zemlji. I to argumentujem injenicom da je
Hrvatska do la na belu engen listu ve  u ovoj fazi u kojoj smo mi sada. Mi imamo taj
problem to Albanci sa Kosova imaju na e paso e, a me u njima je jako mnogo azilanata i
kriminalnih aktivnosti. To pitanje mora da se re i. Da srpski gra ani ne snose odgovornost za
nedela koje su ti pojedinci sa Kosova, dakle ne ka em narod Kosova, spremni da po ine. Na i
ljudi ne smeju biti taoci te situacije.

ta ka u u EU kako re iti taj problem?

- U EU tvrde da su granice, ne samo na e ve  na itavom zapadnom Balkanu, jo  uvek
porozne i poru uju da policije bosanske, srpske, crnogorske, makedonske i albanske moraju
blisko da sara uju. Jer odgovornost je prvenstveno na njima da jednom koordiniranom
akcijom doka u da smo u stanju da blokiramo razloge zbog kojih dolazi do odr avanja viza -
to su prodaja ljudi, droga, oru je itd.

ta e se dogoditi sa procesom pridru ivanja ako na slede im izborima pobede radikali?

- Ukoliko bi radikali formirali vladu, a mislim da anse za to nisu visoke, oni bi morali
su tinski da promene svoj pogled na svet da bi uspeli da nas uvedu u EU. Zbog toga je vrlo
va no da iskrene proevropske snage, sa sna nom voljom i dinamikom pona anja koja sledi tu
volju ostanu na vlasti. Jer EU nije doma in koji dr i svoja vrata zauvek otvorena. Ne, to je
ansa, a ona je po definiciji prolazna mogu nost. Pojavi se i pro e. Ka u u na em narodu

„zlatne ko ije jednom prolaze pored tvoje ku e“. Mi smo u toj situaciji.



Putujete u enevu na pregovore sa Svetskom trgovinskom organizacijom. Kada emo
i u STO?

- To e se dogoditi 2007. ili 2008. Sada smo u fazi da vodimo prvu rundu formalnih
pregovora 7. oktobra i bitno je ista i da e od brzine i autoriteta kojim pristupamo STO
zavisiti i na  kredibilitet u EU. Ako se tu poka emo kao efikasni i ljudi koji ispunjavaju
obe anja na vreme, to e nam poja ati ugled.

Branislav Krivokapi


